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 ejvětší dar ze všech

V mnoha částech světa jsou Vánoce 
nejvýznamnějším svátkem. Nelze je přehlédnout, 
jsou prostě všude! Týdny příprav a nákupů, všude 
hrají známé vánoční písně a na náměstích se 
pořádají nádherně ozdobené vánoční trhy.
 
Když přemýšlíš o Vánocích, pravděpodobně se ti 
vybaví rodina, spousta dobrot nebo dárky. Možná 
se už předem obáváš všudypřítomného spěchu 
a stresujících nákupů. Nebo ti přijde na mysl, jak 
osamělý se v to období cítíš.

Ale co je vlastně pravou podstatou tohoto 
emocemi nabitého svátku?
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Otázkou podstaty Vánoc se zabývá spousta 
televizních stanic, některé provádí každoroční 
průzkum, aby zjistili, co si lidé ve skutečnosti myslí. 
Výsledky jsou velmi zajímavé a rozhodně stojí za to, 
některé zmínit.
 
Jeden muž prohlásil, že Vánoce vymyslela Coca-
cola jako reklamní trik. Další si myslel, že by to 
mohla být oslava narozenin Santy Clause. Docela 
nápadité, že? Ale odkud vlastně pochází Vánoce?
 
Možná bude těžké tomu uvěřit, ale důvod, proč 
slavíme Vánoce je ten, že před dvěma tisíci lety se 
narodil chlapec. Jeho narození byla taková událost, 
že se od ní začal odvíjet kalendář. Dokonce i tvoje 
narozeniny se počítají od jeho narozenin. 

   oc, kdy se Ježíš narodil, se zdánlivě od 
ostatních nelišila, ale ve skutečnosti se v 
ten den svět úplně změnil. 

eklamní trik?	 R
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akže, o co vlastně jde?	 T



24. prosince 1914 se uprostřed první světové 
války stal skutečný zázrak. Francouzští, 
britští a němečtí vojáci proti sobě měsíce 
urputně bojovali. Muži byli zcela vyčerpaní, 
jediné, po čem toužili, bylo trošku klidu. 

Tehdy na Štědrý den prožili vánoční zázrak. Najednou 
z ničeho nic začal v zákopech tenor Nikolaus Sprink 
z Berlína zpívat Tichou noc. Nocí se linula píseň, ke 
které se připojovali další a další hrubé mužské hlasy.

„Tichá noc, svatá noc.“

Ten Štědrý večer mlčely zbraně na celé západní 
frontě. Po jednom a později po celých skupinách 
vylézali Němci ze zákopů a po chvilce váhání 
učinili Britové totéž. Sešli se na území nikoho 
a začali si povídat, dávali si dárky a domluvili se 
na příměří na další den. Stal se zázrak, stejní 
muži, kteří se před několik dny snažili ze všech 
sil vzájemně zabít, stáli tváří v tvář a smáli se, 
povídali si a vzájemně si připíjeli. Jeden německý 
důstojník napsal: Byli jsme šťastní. Cítili jsme se 
jako děti! Druhý den byly znovu tisícovky Němců, 
Angličanů a Francouzů nepřáteli na život a na smrt.

ánoční zázrak

  		akou zvláštní moc tato noc má! 
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    ichá noc, svatá noc
Co anděl vyprávěl,
přised s jasností v pastýřův stan,
zní již s výsosti, s všech země stran:
„Vám je dnes Spasitel dán,
přišel Kristus Pan!“

Tichá noc, svatá noc!
Boží láska, si s úsměvem hrá
zpod zlaté řasy k nim vyzírá,
že nám až srdéčko plá,
vstříc mu vděčně plá,
vstříc mu věčně plá!
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elké Boží překvapení     

Představ si, jak by to vypadalo, kdyby Bůh 
sestoupil na Zemi. Vydal by se do Washingtonu, 
do Londýna nebo do Prahy?

Samozřejmě, jeho příjezd by byl dobře připravený. 
Rozbalte červený koberec, přistavte limuzínu, 
objednejte nejlepší pětihvězdičkový hotel. A oči 
celého světa by na něj byly upřené – CNN, BBC, 
Nova, Prima, všichni by naživo informovali o této 
události. Koneckonců se přece jedná o Stvořitele 
vesmíru!

Ale Ježíšovo narození proběhlo zcela odlišně. Na 
svět přišel ve stáji a to ještě ve zcela bezvýznamné 
vesnici jménem Betlém. 

V

 eho příchod na svět byl naprosto 
nezajímavý, ale přesto tak 
důležitý.
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Zádný červený koberec pro 
nejdůležitější porod v historii.

√



  řináším vám velikou radost, dnes v noci 
se vám narodil Spasitel!

P

Na tom, že ležel v jeslích, nebylo nic slavného. 
Obyčejná stáj v bezvýznamném hnízdě, a tam leží 
nejvýznamnější člověk, který kdy chodil po této Zemi 
– Ježíš Kristus, syn Boha živého. Jeho příchod byl 
slavně ohlášen… 

Tu noc, kdy se narodil, pásli pastýři ovce. Najednou se 
jim zjevil anděl od Boha a obklopila je nebeská záře.



A   nděl jim řekl: „Nebojte se, hle, zvěstuji vám 
velikou radost, která bude pro všechen lid. 
Dnes se vám narodil Spasitel, Kristus Pán, 
v městě Davidově.

Lukášovo evangelium 2,10-11



Vánoce samozřejmě plné dárků. Ale je těžké uvěřit, 
kolik peněz jsou někteří lidé ochotni utratit. Pár 
příkladů za ostatní:

  lavně ať jsou drahé dárky!

	
	H

c Někdo zaplatil více než 217 tisíc amerických dolarů 
      za medvídka značky Stieff.

c Nejdražší comic book stála skoro 700 tisíc dolarů.

c Obchodní dům Harrods měl jednou na prodej boty 
      za více než dva miliony dolarů

c Nejdražší podprsenka stála 17,5 milionu dolarů.

c Na druhou stranu známá švédská poštovní známka 
      „Treskilling“ byla prodána „jen“ za 2,5 milionu 
      dolarů.

c Jeden Picassův obraz byl koupen za 104 miliony 
      dolarů.

c Nejcennější diamant světa je odhadován na 200 až 
     250 milionů dolarů.

S největší pravděpodobností ti nikdo takto drahý 
dárek nedá. Ale víš, že jsi dostal dárek, který je 
všechny svou cenou i hodnotou předčí?



Vánoce jsou oslavou lásky, protože si je připomínáme 
jako největší příběh lásky, jaký se kdy odehrál. 
Oslavujeme totiž úžasný příběh Ježíše Krista.

   eboť 
Bůh tak 
miloval 
svět, že 
dal svého 
jediného Syna, 
aby žádný, kdo v 
něho věří, nezahynul, ale měl život věčný.

Janovo evangelium 3,16
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Dárek, který dostáváš, je daleko cennější než obraz od 
Picassa nebo zmíněná poštovní známka, a je to také 
nejdražší dárek, který kdo dostal. Bůh daroval to, co 
pro něj bylo nejcennější. Tento dar předčí všechno, 
co si dovedeš představit. Bůh poslal svého jediného 
Syna na svět a udělal to pro tebe, protože tě skutečně 
miluje a protože o tebe hodně stojí. Nic se nemůže s 
jeho darem srovnat, Ježíš totiž zaplatil svým vlastním 
životem.



Obvykle dostává dárky ten, kdo má narozeniny. Ale 
u Vánoc je to jiné. Bůh nám dal ten největší dar, 
který si můžeme představit. Takový, který se nedá 
koupit ani všemi penězi světa.
 
Bůh nás miluje jako děti a stvořil člověka, aby s 
ním měl vztah. Ale potom se to zvrtlo. Člověk se 
odvrátil od svého Stvořitele. Jako byli vojáci v 
roce 1914 nesmiřitelnými nepřáteli, tak člověk žije 
oddělený od Boha.

Bůh připravil víc, než dojímavou píseň. Nabízí 
nám, že se k němu můžeme vrátit, abychom s ním 
znovu mohli žít v osobním vztahu. Ježíš nabídl svůj 
život z lásky, aby nás zachránil. Krutě ho mučili a 
přibili na kříž. Zemřel za hříchy, které nás oddělují 
od Boha. Když visel mezi nebem a zemí, zvolal: „Je 
dokonáno!“ Země se zatřásla a na několik hodin se 
setmělo. 
Ježíš zemřel a zeď, která odděluje člověka od 
Boha, se zřítila. Bůh je totiž dokonalý a nemůže 
tolerovat hřích. Proto zemřel Ježíš na kříži, vytrpěl 
trest za naše hříchy. Udělal to z lásky k tobě, abys 
s ním znovu mohl mít vztah.

ejvětší dárek
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Je to víc, než jenom obrázek dokonalých Vánoc s 
hořícím krbem nebo možností trávit čas s lidmi, které 
milujeme. A taky dárky, samozřejmě. To je všechno 
moc krásné, ale tady mluvíme o radosti, která nekončí 
na Štěpána. 

  ento dar je nesmírně cenný, protože skrze svou 
smrt a zmrtvýchvstání, nám Ježíš umožnil získat 
nový, věčný život. 

T



Pro spoustu lidí je Ježíš roztomilým děťátkem v 
jesličkách nebo Bohem, který trpí na kříži. Ale Ježšíš 
nezůstal v jesličkách a nezůstal ani na kříži. Dokonce 
nezůstal ani v hrobě! Ten se od ostatních hrobů neliší 
květinovou výzdobou nebo množstvím svíček, ale 
prostě tím, že je prázdný.

Můžete si představit, v jakém šoku byli Ježíšovi přátelé, 
když se vydali k jeho hrobu a zjistili, že tam není. Brzy 
ráno šly ženy ke hrobu, aby tam truchlili za mrtvého 
Ježíše, ale místo toho tam uviděly muže v bílém 
rouchu. Byly velmi vyděšené, ale muž jim řekl: 

 esličky jsou prázdné, stejně jako 
kříž a hrob!

  eděste se! Hledáte Ježíše, toho 
Nazaretského, který byl ukřižován. 
Byl vzkříšen, není zde. 

                                                 Markovo evangelium, 16,6
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     ůh vzkřísil svého Syna z mrtvých třetího dne, 

tak, jak předpověděl. Ježíš navždy porazil smrt a 

dnes žije! Takto definitivně dokázal, že je Synem 

Božím. Můžeš ho poznat osobně, třeba dnes. 

Žádná událost v historii se nedá srovnávat se 

vzkříšením Ježíše. Nabízí totiž naději na věčnost.

Pro tebe! 

B



    ože, děkuji ti, že jsi poslal Ježíše na svět jako 
největší vánoční dárek. Dnes chci přijmout 
tento lásky do svého života. Děkuji ti Ježíši, 
že jsi zemřel za moje hříchy, a otevřel mi tak 
cestu k Bohu. Věřím, že jsi vstal z mrtvých. 
Prosím, přijď právě teď do mého života a 
pomoz mi ho žít s Tebou a pro Tebe. 

Amen.

ozbal svůj dárek

Proč ho dnes nepřijmout tím, že přijmeš Ježíše do 
svého života? Pokud to chceš udělat, pomodli se 
následující jednoduchou modlitbu:

R
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Pokud ses právě pomodlil tuto modlitbu, věz, že 
ten Boží dar je tvůj a celé nebe slaví s tebou. Ježíš 
říká, že když se vrátíme k Bohu, v nebi nastává 
velké veselí. Od tohoto okamžiku si buď jist, že 
Ježíš je tvým přítelem, který s tebou bude navždy. 



 
Můžeš s ním mluvit kdykoliv (modlit se) a číst jeho 
dopis lásky (Bibli). Je to mocná kniha! Stal ses 
také členem velké rodiny bratří a sester, která je 
po celém světě. 

B	uď vítán.



Když přemýšlíš o Vánocích, pravděpodobně se ti vybaví 
rodina, spousta dobrot nebo dárky. Možná se už předem 
obáváš všudypřítomného spěchu a stresujících nákupů. 
Nebo ti přijde na mysl, jak osamělý se v to období cítíš. 

Ale co je vlastně pravou podstatou tohoto 
emocemi nabitého svátku? 

V této brožurce najdeš odpověď, která tě možná překvapí


